
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 16-5-2012 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
Atilano Herranz Martínez i 49 persones més 
 
 
Hi ha 44 peticions iguals que venen de Finestrelles, 6 que tenen alguna 
diferència quant a la redacció, però que en definitiva la pregunta és la 
mateixa, i per tant hi ha algunes persones que han fet alguna matisació en 
la redacció, però la pregunta és idèntica. I amb aquesta petició de 
preguntes demanen que contestin els regidors de tots els partits polítics. 
Jo, si els sembla, com que la pregunta és exactament la mateixa les 
agrupem totes i donarem resposta conjunta a totes les preguntes.  

Si volen els llegeixo la pregunta, la tenen vostès, per altra banda, no? Diu: 
«Senyors regidors de tots els partits polítics. Davant la invasió que 
representen els usuaris de Sant Joan de Déu per a tot el barri de 
Finestrelles, i en especial a la part antiga del mateix, cosa que vostès 
saben des de fa molts anys, exigim que no solament tornin a posar en 
marxa la pilona del carrer Buenavista sinó que a més s’afegeixin els 
carrers de Santa Rosa, Rocabert i Pins. Quan pensen fer-ho? No ens 
serveix l’argument que la tiren a terra i s’han gastat molts diners en 
reparar-la. Posin una càmera i cobrin als infractors la reparació d’aquesta. 
Sabem que alguns partits polítics no estan d’acord, pel que els proposem 
el següent: no posin les pilones als esmentats carrers, però portin 
l’hospital a la zona –vol dir ‘que vostès viuen’, ‘on viuen vostès’ vol dir, 
no?– i els veïns de Finestrelles els deixarem de donar el conyàs amb 
aquest assumpte.»  

Sol·licitud que es formula: «Que posin pilones als carrers Santa Rosa, 
Bonavista, Rocabert i Pins de forma immediata.» Bé, aquesta és la 
pregunta.” 
 
El senyor Figueras diu: 

“Sí, només afegir que l’altre matís, almenys jo només he trobat dos, ens 
demanen soterrar les instal·lacions elèctriques, la llum i la telefonia, per 
dignificar la imatge dels carrers. Vull dir que seria l’afegitó i tal.  

Bé, començant pel final, és obvi que l’hospital de Sant Joan de Déu estaria 
millor situat al meu barri, al barri de El Gall que no pas on ara està situat, que 
és a Finestrelles, ja que tindria millor servei de transport públic o 
d’accessibilitat, i potser donaria menys problemes d’aparcament donada la 
dimensió del barri de El Gall. Malgrat tot, pensin que la ciutadania del barri de 



El Gall no és responsable de les decisions històricament presses per l’equip de 
govern municipal, per tant, demanaria que no volguessin vostès per als meus 
veïns i veïnes les mateixes molèsties que pateixen vostès. Estic segur que no 
plantegen això, oi? 

En relació al fons de la pregunta formulada per diversos veïns i veïnes del barri 
de Finestrelles, des del Grup d’Esquerra manifestem la nostra total comprensió 
pels problemes causats, tant per l’hospital de Sant Joan de Déu com per l’hotel 
Ava Garden, que vostès pateixen de forma directa i quotidiana. Malgrat tot, des 
d’Esquerra considerem que posar pilones a un carrer, o quatre carrers, com 
vostès demanen, no és una solució, ja que s’ha de garantir el lliure trànsit pels 
carrers, i no una actuació que tendeix a una certa privatització del sòl públic o 
la via pública, que nosaltres no compartim.  

De fet, el mateix ajuntament d’Esplugues està treballant en el projecte 
d’implantar zones d’aparcament a Finestrelles, ampliar la zona blava i posar 
zona verda restringida per als propis veïns i veïnes d’aquests carrers, 
Bonavista, Santa Rosa, Rocabert i Pins, proposta que ens sembla molt més 
efectiva que les pilones, si realment es garanteix la constant vigilància i control 
que farà efectiu el compliment de la reserva d’aparcament per als veïnat del 
barri enfront e l’ús abusiu que ara en fan els usuaris i usuàries de Sant Joan de 
Déu. 

De fet, ens sorprèn que avui en aquest ple no s’hagi aprovat la implantació 
d’aquestes zones d’aparcament a Finestrelles, tot tenint en compte que el Grup 
Municipal d’Esquerra va ser informat al mateix temps del projecte de zona 
verda a Can Vidalet i de la proposta per a Finestrelles, malgrat que avui només 
s’hagi aprovat la de Can Vidalet, però crec que vostès saben, igual que jo, que 
Finestrelles mai ha estat una prioritat per a l’equip de govern socialista d’aquest 
ajuntament, i això vostès ho saben i ho pateixen molt més que no pas jo.” 

INTERVENCIONS ORALS 

La senyora Herranz diu: 

“A veure, en primer lloc, Jordi, l’última part de la pregunta era una mica 
en plan conya, val?, perquè portem molts anys. Clar que no volem que 
cap veí d’Esplugues pateixi el que estem patint Finestrelles, per 
descomptat que no, el que passa és que estem una mica cansadets. 

A veure, la zona verda que vosaltres proposeu. Tindreu un vigilant els 365 
dies de l’any, les 24 hores al dia? Perquè si no, no serveix per a res, no 
servirà per a res absolutament, perquè com estic cansada de dir, i la 
guàrdia urbana ho pot comprovar, a la gent que va a l’hospital l’importa 
un rave pagar mil euros de multa si és necessari, deixen el cotxe i se’n 



van. Fa una setmana estava, i puc dir el número del guàrdia urbà, era el 
453, que estaven tots dos allà amb el problema aquest. Va passar una 
senyora i ens va dir el mateix, i li va dir al mateix urbà. Per l’amor de Déu. 
No us estem demanant res de l’altre món. Que no voleu pilones? M’és 
igual, poseu el que us doni la gana, però doneu una solució. Quants anys 
portem amb aquest problema? M’agradaria que vosaltres m’ho diguéssiu, 
quants anys? Senyors del PP, senyors d’Iniciativa, senyors d’Esquerra, 
senyors de Convergència, senyors del PSOE, el PSUC o com es digui, 
més igual. A veure, és igual, no, Partit Socialista de Catalunya, PSC, val? 
M’és igual. Quants anys portem –quants anys portem demanant una 
solució? Quants? Contesti’m vostès perquè és que, bé, no sé, ens fem 
pesats de tant repetir sempre el mateix. 

A veure, jo els vaig demostrar un dia fent de guàrdia urbà durant tres dies, 
que els mateixos cotxes estaven des de les 8 del matí fins a les 6 de la 
tarda sense cap multa. Això vol dir que no hi ha cap guàrdia urbà que 
passi ni cap senyor de PROGESER que passi, val? No dic que no passin 
sempre o que no passin mai, no. Passen algunes vegades, però no 
passen de continu –no passen de continu. És que és vergonyós, i vostès 
no donen cap solució. La zona verda no és cap solució, cap ni una, ni 
mitja. Què volen, recaptar més? volen recaptar 52 euros al mes més per 
veí? És que no ho entenc, verdaderament no ho entenc. 

I després hi ha una altra cosa, que també portem anys i panys demanant-
ho, que és la cessió de la vorera del carrer Bonavista per Sant Joan de 
Déu. L’altre dia un cotxe no es va emportar una criatura perquè Déu no va 
voler. Què hem d’esperar, que passi com amb l’autobús per canviar els 
passos de zebra, que hi hagi una persona que prengui mal? El pas de 
zebra de l’autobús el van canviar quan una persona va perdre una cama 
per un accident de cotxe. Esperarem que hi hagi algun cotxe o algun 
autobús que atropelli una criatura perquè li reclamin d’una punyetera 
vegada i ho faci Sant Joan de Déu, i deixi la vorera, ampliï la vorera? Són 
coses que cauen pel seu propi pes. No estem demanant que ens posin un 
helicòpter ni que ens facin allà jo què sé, no sé, qualsevol burrada, no. Es 
demanen coses que no costen excessivament diners i es demanen coses 
que són de jutjat de guàrdia, per l’amor de Déu. És que una s’enfada, vull 
dir. I jo crec que m’enfado amb una mica de raó. Crec, vaja. 

I m’agradaria que em contestessin tots els grups polítics quant any fa que 
us testem reclamant això, quants anys, m’agradaria que m’ho 
contestéssiu, si és que us recordeu dels anys fa que us ho estem 
demanant. El mateix que la cessió de la vorera, quants any fa que us ho 
estem demanant?” 

 



El senyor Figueras diu: 

“A veure, Eulàlia, si ara jo et digués que els problemes de Finestrelles quan els 
vaig començar a conèixer va ser quan el meu primer fill, o sigui, fa uns 22-23 
anys, des de l’altre punt de vista, eh?, des del punt de vista de la persona que 
va a Finestrelles i diu on carai deixo el cotxe, no?, i aleshores, clar, evidentment 
aquest és un problema, i aleshores veus el problema del barri. 

Nosaltres portem des d’Esquerra no sé quants anys dient que el barri més 
degradat d’Esplugues continua sent Finestrelles, per molts aspectes. El barri 
que encara té algun carrer sense asfaltar, el barri que realment no rep el mateix 
tracte. Ja en temps del Toni Pérez, per tant, no sé quant temps deu fer d’això 
però ens estem remuntant a finals o a mitjans dels anys noranta, que ja dèiem 
que a Finestrelles s’haurien de fer inversions per al manteniment de les 
voreres, o fins i tot aleshores crec que us les cobràven, o sigui, quan havíen de 
fer obres als carrers a vosaltres us les cobraven apart, no hi havia directament 
una aportació municipal com passa amb els demés barris. Per tant, jo sempre 
he entès que Finestrelles ha sigut un barri al que se l’ha tractat apart, i malgrat 
tot jo diria que és el barri que ha sofert, per la seva dimensió, el que és 
l’agressió de Sant Joan de Déu, que és evident, però és que a més a més 
després van i foten un hotel, parlant en plata, no? Vull dir que és allò de dir on 
pot fer mal això? Aquí? Doncs va, fotem-li. 

Jo crec que en aquest sentit és un barri on hauria d’haver-hi inversions. Abans 
jo llegia la nota d’un dels veïns que parlava del carrer Santa Rosa, que jo crec 
que és un carrer que com a mínim és el que ens dóna la possibilitat d’ampliar-
lo, per fer un barri una miqueta millor quant al pas també de vehicles, i també, 
perquè no dir-ho, el pas de les persones. És obvi que el que demanem a Sant 
Joan de Déu se’ns allargarà, la cessió de la vorera se’ns allargarà, i crec que la 
solució passa per donar també un cop de força i aprofitar, ja que Caufec també 
es va plantejar d’esquenes al barri de Finestrelles, com a mínim aprofitar ni que 
sigui aquests moments per fer-hi alguna cosa que sigui beneficiosa per al barri. 

Jo crec que en aquest sentit s’hi ha de posar més sentit comú que no pas altra 
cosa, el que passa és que tampoc està a les nostres mans, la majoria la té qui 
la té i són ells els que tenen la responsabilitat de fer-ho. I crec que hi ha detalls 
com el tema de Cal Suís, on es demostra que realment no hi ha cap mena de 
voluntat d’arribar a solucions, sinó simplement posar-hi «parxes». Jo crec que 
en aquest sentit vosaltres teniu tota la raó del món d’estar molt enfadats amb 
l’ajuntament d’Esplugues, i jo lamento no poder donar més solucions, però clar, 
jo crec que les solucions tots les coneixem prou bé, i és que algú es fixi amb 
«carinyo» en Finestrelles i vulgui actuar des d’un punt de vista de donar servei 
al ciutadà, si no, no ens sortirem.” 

 


